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Slovo starosty 
 
Vážení spoluob čané, 
 
začal poslední rok volebního období Vámi zvoleného 
zastupitelstva obce Pustá Polom, rok, ve kterém budou 
v polovině měsíce dubna zahájeny práce na realizaci 
zatím největší investice obce v tomto volebním období, a 
tou je projekt „Víceúčelový obecní dům – I. etapa.“  
 
Chtěl bych Vás seznámit s vývojem přípravy realizace 
celého projektu,  který  začal rozhodnutím zastupitelstva 
získat ve dražbě dům č. p. 94,  který se podařilo vydražit 
za cenu 950.000,-Kč na konci roku 2007.   
 
Zchátralost budovy si vyžádala provedení stavebně-
technického průzkumu, který byl zadán a proveden 
začátkem r. 2008 Technickým a zkušebním ústavem 
Brno.  Výsledky průzkumu pak byly výchozími 
podklady pro zpracování studie na nový víceúčelový 
obecní dům, na jejíž zpracování byla vybrána projekční 
společnost PROJETSTUDIO EUCZ s.r.o. se sídlem 
v Ostravě –Porubě. 
 
Se studii nového víceúčelového domu jste se pak mohli 
všichni seznámit v červnu 2008 na přednášce architektů 
Ing. Mikuláška a Ing. Broďaniové konané v sále 
hostince „U Krčmářů“ a na výstavě v budově tělocvičny 
naší ZŠ při příležitosti oslav výročí 770 let od první 
písemné zmínky o Pusté Polomi.  
 
Projektanti – Ing. arch. David Mikulášek a kolektiv 
dokázali ve své studii skloubit historický vzhled domu 
č.p.94, která je předmětem stavby dnešní I.etapy, 

s novou architekturou budovy II.etapy, která byla, je a 
bude předmětem kritiky mnohých z Vás, jako vše, co je 
v prvním okamžiku pro mnohé nezvyklé. II.etapa vyřeší 
v budoucnu mimo jiné i obci chybějící víceúčelový sál, 
který bude zároveň plnit funkci obřadní síně.  
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Vývoj vzhledu původní budovy z 20. let minulého století 
přes dnešní zchátralý stav škodící pověsti obce, až po 
pohled na stav po rekonstrukci I. etapy je zobrazen na 
snímcích, které jsou součástí tohoto článku.   
 
Po studii, která byla schválena zasedáním zastupitelstva 
obce v červnu 2008, byly okamžitě zahájeny práce na 
projektové dokumentaci. 
 
Projektová dokumentace pro územní řízení s náklady ve 
výši 516.460,-Kč a projektová dokumentace pro 
stavební povolení s náklady ve výši 909.160,-Kč 
(s vydáním stavebního povolení v březnu 2009)  byly 
pokryty  finanční dotací z rozpočtu Moravskoslezského 
kraje ve výši  686.000,- Kč, tzn. 50% z celkových 
uznatelných nákladů. 
 
Na realizaci I.etapy našeho víceúčelového domu 
z Regionálního operačního programu, programu rozvoje 
venkova, který je řízen Úřadem regionální rady 
Moravskoslezsko, programem financovaným 
z prostředků Evropské unie, bylo nutno zpracovat žádost 
na jeho dotaci. Zpracovatelem žádosti obce Pustá Polom 
byla v poptávacím řízení vybrána společnost HRAT 
s.r.o. z Třince, a žádost o finanční dotaci byla předána na 
Úřad regionální rady Moravskoslezsko v květnu 2009. 
 
Pro dokreslení kvality zpracování naší žádosti svědčí 
skutečnost, že ze 200 žádostí o dotaci, které byly podány 
na Úřad regionální rady v celkové hodnotě 2,4 miliardy 
Kč, bylo vybráno pouze 77 projektů v hodnotě 638 
miliónů Kč, a projekt obce Pustá Polom je  29. položkou 
seznamu těchto projektů doporučených k poskytnutí 
podpory ve výši 92,5% z celkových uznatelných nákladů 
na projekt. 
 
Uvedená radostná událost byla oznámena obci Úřadem 
regionální rady oficiálně koncem ledna 2010. 
V poptávacím řízení na administrátora výběrového 
řízení  na zhotovitele stavební části byla vybrána 
společnost UNITENDER, s.r.o., a výběrové řízení na 
zhotovitele odstartované  výzvou k podání nabídek  na 
zhotovitele stavební části, uzavírá podávání nabídek 
03.03.2010, otevírání obálek s nabídkami jmenovanou 
tří člennou komisí dne 04.03.2010 a hodnocením 
nabídek jmenovanou pěti člennou hodnotící komisí dne 
10.03.2010. Hodnotící komise vybere nejvhodnější 
nabídku a je tvořena jednatelem společnosti 

UNITENDER, projektantem Ing. arch. Davidem 
Mikulášekem, Ing. Miroslavem Hrbáčem - soudním 
znalcem v oboru pozemní stavitelství a dvěma členy 
zastupitelstva obce –Ing. Miroslavem Havrlantem a 
Václavem Hrbáčem. Výsledek rozhodnutí hodnotící 
komise   podepisuje starosta obce.  
 
Ve výběrovém řízení, do kterého se přihlásilo 11 
možných zhotovitelů stavební části projektu,  
předpokládal projektant celkové náklady ve výši  
12 326 877,40 Kč plus 20% DPH 2 465 375,50 Kč t.j. 
celkem 14 792 252,90 Kč.  
Lze očekávat, že nejvhodnější nabídka z výběrového 
řízení bude mít tuto cenu nižší. Očekává se rovněž, že 
doba výstavby 18 měsíců  formulovaná projektantem 
v žádosti obce o dotaci, bude nejvhodnější nabídkou 
zkrácena. Nabídky budou mimo jiné hodnoceny i těmito 
kritérií: 
 

- 60% cena, 
- 20% termín realizace, 
- 10% délka záruční doby, 
- 10% smluvní sankce.  

 
Stavební práce po uzavření smlouvy se zhotovitelem pak 
začnou 15.04.2010. 
 
Závěrem konstatuji, že je politováníhodné, že se začíná 
naší obcí šířit názor, že získání dotace pouze na I.etapu 
je nedostačující a někteří z nás by dokázali získat dotaci 
na obě etapy.  
Náklady na obě etapy však představují stavební náklady 
okolo 30 miliónů Kč a žádost o dotaci na projekt s touto 
výši nákladů znamená při hodnocení její oprávněnosti 
splnění dalších kriterií, které u  projektů do 10 miliónů 
celkových nákladů nebyly vyžadovány. 
 
Získání dotace na realizaci I.etapy považujeme  za 
úspěch, který pomůže k dalšímu zvelebení naší obce, 
uvolní 1 bytovou jednotku v budově dnešního sídla 
obecního úřadu, zajistí důstojnější prostředí pro občany 
přicházející na nový obecní úřad a vytvoří díky 
stavebnímu řešení s výtahem bezbariérový přístup do 
všech podlaží rekonstruované budovy v jejímž přízemí 
budou kanceláře matriky, účetní a starosty,  v 1.patře 
kanceláře stavebního úřadu a v podkroví pak prostory 
pro spisy.  
 
I přes poskytnutou dotaci musí mít obec k dispozici 
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dostatečné finanční prostředky na profinancování 
výstavby. Zhotovitel bude fakturovat své práce měsíčně 
s 30 denní splatností faktur, a obec může v rámci 
schválených pravidel žádat  u Regionální rady v průběhu 
celé doby realizace pouze čtyřikrát o platbu, tzn. celkem 
o čtyři platby. Každá žádost obce o platbu je podrobená 
ze strany úřadu důsledné kontrole jednotlivých 
fakturovaných položek, zda jsou v souladu s položkami 
uvedenými v nabídkovém rozpočtu. V praxi to znamená, 
že od žádosti obce o platbu po poskytnutí platby za 
požadovanou etapu uplynou minimálně 3 měsíce. Obec 
však musí mít dostatečné finanční prostředky na svém 
účtu a to minimálně ve výši cca 6 až 7 miliónů Kč, aby 
dokázala zaplatit ve lhůtě splatnosti faktury zhotovitele 
stavby než obdrží platbu od Úřadu regionální rady. 
 
Na tuto skutečnost je obec dobře připravena. Stav na 
běžném účtu obce k 25.02.2010 je 10 514 340,65 Kč při 
stavu nezaplacených faktur ve lhůtě splatnosti k tomuto 
dni ve výši  
269 222,46 Kč. Vedle toho má obec na svém  účtu 
SPOROINVEST částku 1,5 miliónu Kč a  je zatížena 
splácením zbytku úvěru ve výši 3,75 miliónů korun 
v pravidelných čtvrtletních splátkách 250 tis. Kč plus 
úroky. 
 
Potřeba hotovosti min. 6 až 7  miliónů Kč 
k profinancování průběhu realizace projektu víceúčelový 
obecní dům, realizace dalších investičních akcí běžících 
souběžně s tímto projektem  a nevyjasněnost zda 
obdržíme dotace k zamýšleným projektům v r. 2009 
byly důvodem proč zastupitelstvo rozhodlo na konci 
roku 2008 o  podpisu úvěrové smlouvy s Českou 

spořitelnou  a.s. ve výši 4 milióny Kč, se zahájením 
splácení v únoru  2010 v pravidelných čtvrtletních 
splátkách 250 tis. Kč plus úroky. Nutno dodat, že 
rozhodnutí zastupitelstva o přijetí zmíněného úvěru bylo 
a je opět předmětem kritiky. 
 
Musím však zde vyslovit uznání minulému 
zastupitelstvu obce, které dnešnímu zastupitelstvu 
předalo obec se stavem na běžném účtu ve výši cca 5 
milionů a výše uvedeným stavem na účtu 
SPOROINVEST. Bez této skutečnosti by investiční 
záměry dnešního zastupitelstva nemohly být realizovány 
v plánovaném rozsahu. 
 
Ing. Miroslav Hrabovský 
Starosta obce 
 

Obec Pustá Polom         www.pustapolom.cz 

 
Telefonní a e-mailové spojení na OÚ Pustá Polom  
 
Číslo  Jméno  Umíst ění E-mail  
553 666 950 Fax   
553 666 951 Hana Pausová  Sekretariát urad@pustapolom.cz  
553 666 952 Jana Kotalová Matrika matrika@pustapolom.cz  
553 666 956 Ilona Murínová Stavební ú řad stavebni@pustapolom.cz  
553666953 Aleš Onderka Bc. Stavební ú řad stavebni@pustapolom.cz  
553 666 955 Ing. Miroslav Hrabovský Starosta starosta@pustapolom.cz  
 Ing. Vít Čerbák Místostarosta mistostarosta@pustapolom.cz  
553 666 957 Michaela Haasová  Ú četní ucetni@pustapolom.cz  
553 666 958 Václav Hrbá č Vedoucí údržby udrzba@pustapolom.cz  
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Kmetin ěvská výzva 
Na základě velmi brutálního trestního činu, který byl  v naší obci spáchán před 6 lety – brutální vražda 13 leté 
dívky, jíž spáchal její stejně starý spolužák – a na podkladě všech následných skutečností, které po tomto činu 
nastaly a vešly ve známost se obracím jménem občanů naší obce Kmetiněves na širokou veřejnost, Poslaneckou 
sněmovnu ČR, Senát ČR a všechny ústavní činitele s výzvou k otevření nové veřejnoprávní diskuse, na jejímž 
konci by mělo být přijetí zákona o snížení dolní věkové hranice trestní odpovědnosti při spáchání obdobných 
brutálních trestných a promyšlených trestních činů, jakými je vražda. 

Především navyšující se počet trestných činů páchaných pachateli ještě před dovršením 15 roků by měl vést 
k široké a věcné diskuzi celou naší společností. 

Není možné,aby pachatelé takovýchto trestných činů byli pouze ,, jako by  pokáráni,dáni do jakéhokoliv 
výchovného ústavu,kde mají dokonce za dobré chování povoleno téměř vše- vycházkami počínaje a sledováním televize 
konče,,. 
Není současný právní řád příliš nakloněn těmto pachatelům? 

Není pochybnosti o tom, že současná generace dětí dospívá daleko dříve než tomu bylo v minulosti.Rovněž tak 
po fyzické stránce je dnešní mládež daleko dříve vyspělejší.Pokud by tedy novou úpravou trestního řádu o dolní hranici 
trestní odpovědnosti mládeže došlo k jejímu snížení,mohla by být jejich trestná činnost řešena podstatně širší škálou 
nápravných opatření. 
Myslím si,že při posuzování minimální věkové  hranice trestní odpovědnosti je nezbytně nutné si uvědomit,že nezáleží 
ani tak na  konkrétním počátku trestní odpovědnosti mládeže,ale spíše na následných reakcích společnosti na řešení a 
postihu delikventního jednání dospívajícího jedince. 

Nejenom já,ale i většina našich spoluobčanů je hluboce přesvědčena, že čím dříve tito mladiství zjistí,že jsou 
odpovědni za své činy,tím lépe to bude pro nás,ale i pro tu mládež především. 

Otázka tedy zní,je současná právní úprava postačující k trestání takovýchto brutálních trestních činů končících 
vraždou? Umožňuje tato právní úprava dětem mladším 15 let,které se dopustí takovýchto činů,uložit taková opatření,která 
by byla odpovídající a dostačující reakcí na jejich delikventní jednání ? 
Naše společná odpověď zní : ,, Nikoliv,současný právní řád doslova nahrává těmto pachatelům, a proto je třeba tento 
zákon co nejrychleji změnit.Myslíme si,že dnešní mládež je natolik vyspělá,že by měla rozpoznat, co se smí a co ne,co je 
trestné a co nikoliv a co působí bolest a co ne. 

Už jen představa,že takhle vážně narušený a nemocný člověk se může zcela volně,bez jakéhokoliv záznamu 
v rejstříku trestů pohybovat mezi širokou veřejností je burcujícím mementem dnešní doby a celé naší společnosti. 

Proto se my všichni občané středočeské Kmetiněvsi  obracíme na všechny naše občany,zákonodárce,ústavní 
činitele a všechny ty, které nenechává tento zločin lhostejnými s žádostí o podporu naší výzvy.,která by zahájila  hlubší a 
věcnou diskuzi na všech úrovních mezi občany naší republiky  o stanovení počátku hranice trestní odpovědnosti a 
přehodnocení věkové hranice u obzvláště brutálních trestných činů,především končících vraždou.  
 
Luděk Kvapil, starosta obce  Kmetiněves                                     v Kmetiněvsi  23.1.2010 

Pozn. red. Chcete-li se připojit k výzv ě obce Kmetiněves, můžete tak učinit prost řednictvím svého podpisu. 
Podpisové archy jsou k dispozici na obecním úřadu u paní Jany Kotalové do konce března 2010.

 

Charita Hrabyn ě – poděkování 
Dovolte nám, abychom Vám touto cestou ještě jednou poděkovali za Vaši vstřícnost při pořádání Tříkrálové sbírky 2010. 
Děkujeme všem za otevření svých srdcí i domovů a přijetí tříkrálových koledníků. 
 

František Horsák, koordinátor Tříkrálové sbírky, ředitel Charity Hrabyně. 
 
Pozn. red. Obyvatelé obce Pustá Polom přispěli do sbírky částkou 56.554,- Kč a obec Pustou Polom tak zařadili do čela 
nejaktivnější obcí regionu. 
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ŽIVOTNÍ PROST ŘEDÍ 

 

Svoz velkoobjemových a nebezpečných odpadů 
 
Mobilní sběrna, kde lze odevzdat velkoobjemové a nebezpečné odpady, se uskuteční v sobotu 20.března 2010 v době od 8 
do 11hodin opět ve dvoře bývalého areálu Zemědělského družstva. 

 
Rady, jak nespáchat ekologický zlo čin... 
 
Lednice, stará, ale funkční, vhodná na chatu, značka za 
odvoz. Celkem typický inzerát, ze kterého je jasně 
patrná dnešní tržní hodnota starých spotřebičů. Ani 
takový inzerát přitom už často nezabere.  
České chaty a chalupy už jejich majitelé vybavili vesměs 
podobným způsobem, nejčastěji ovšem z vlastních 
zdrojů. Letité spotřebiče mají navíc proti těm současným 
několikanásobně větší spotřebu energie, takže i mnozí 
chataři si raději pořídili nové. Nezbývá tedy, než se 
i takových, zatím stále „použitelných“ domácích 
pomocníků, zbavit stejně jako těch, co už definitivně 
přestaly fungovat.  
Rada první: Zapomeňte na kutilství! Soused sice 
možná dodnes používá sekačku s motorem z pračky 
nebo kompresor demontovaný z lednice, zároveň ale má 
na triku ekologický zločin. Olej a hlavně freony, které 
přitom unikly, příroda jen tak nepromlčí. Vysloužilé 
elektrospotřebiče může každý občan odevzdat zdarma k 
ekologické likvidaci, ale jen v případě, že jsou 
kompletní!  
Rada druhá: Vyhněte se popelnicím! Lednici nebo 
pračku nenacpete ani do velkého kontejneru na 
komunální odpad, takový fén ano. Velikost spotřebiče 
ale není důležitá: do směsného odpadu nepatří žádný z 
nich. Jejich výrobcům ukládá zákon povinnost zajistit 
ekologickou likvidaci „vysloužilců“. K jejímu 
financování slouží takzvané recyklační příspěvky, které 
jsou součástí ceny nových výrobků. Nezvyšujte tedy 
výdaje, které mají města a obce s likvidací směsného 
odpadu: hradí je beztak z vašich peněz. Za spotřebič 
hozený do popelnice nebo postavený vedle ní můžete 
navíc dostat pokutu až 20 000 korun! 
Rada třetí: Najděte správné místo! K legálnímu 
odkládání starých elektrozařízení slouží takzvaná místa 
zpětného odběru. Vytvářejí je města a obce, prodejci 

elektro nebo třeba servisy ve spolupráci s kolektivními 
systémy. To jsou partneři, jejichž prostřednictvím 
výrobci plní své zákonné povinnosti. Nejbližší takové 
místo vašemu bydlišti najdete na internetu (na stránkách 
největšího kolektivního systému ELEKTROWIN, který 
zajišťuje zpětný odběr elektrospotřebičů v celé České 
republice – www.elektrowin.cz). Poradí vám také na 
vašem obecním či městském úřadě. Samozřejmostí už 
dnes je, že váš starý spotřebič odveze prodejce, který k 
vám domů dopraví nový. 
Rada čtvrtá: Počkejte na mobilní svoz! Pokud to máte 
k nejbližšímu sběrnému místu daleko, počkejte, až vaše 
obec či město příště zorganizují mobilní svoz odpadu. 
Zákon stanoví, že je třeba to udělat minimálně dvakrát 
do roka. ELEKTROWIN například nabízí svazkům obcí 
a mikroregionům zdarma Putující kontejner, který je 
možné pro obec zajistit i nad rámec mobilních svozů. 
Stovky prodejen také vybavil speciálními sběrnými koši. 
Stejné koše mají k dispozici i školy, které se zapojily do 
ekologického projektu Ukliďme si svět! . 
Rada pátá: Buďte na sebe hrdí! Pokud staré spotřebiče 
odkládáte jen do míst zpětného odběru, máte důvod k 
hrdosti. Přispíváte totiž významně k ochraně životního 
prostředí. Nejenže nevypouštíte do země olej a do 
vzduchu freony, ale také například šetříte elektrickou 
energii. Ze starých spotřebičů se totiž dá získat přes 80 
% materiálů vhodných k dalšímu využití, většinou kovů. 
Jejich použití v hutích podle průzkumu, který nedávno 
zveřejnil ELEKTROWIN, zatím ušetřilo množství 
elektřiny, která by stačila obyvatelům třicetitisícového 
města na rok. Díky tomu se také podstatně snižují emise 
skleníkových plynů. 

 
Pejskům kakání zakázáno?!!!!!!!!! 
 

Jistě Vás napadlo při pohledu na postupně mizející sníh,že kromě špíny a prachu nám 
na ulicích a chodnících zbylo i to, co bychom tam určitě rádi neviděli a o to méně bychom do 
těchto hromádek chtěli šlápnout. 

Při procházce naší vesnicí bylo skoro nemožné projít po chodnících aniž bychom 
dávali pozor na to kam šlapeme. Nejednomu z nás se přihodila nechtěná situace, že jsme 
jednoduše šlápli do h… Různorodost reakcí neznala mezí. Většina postižených nadávala na 
psy, ale ti za tuto nepříjemnost nemohou. 

Tuto situaci můžeme vyřešit jen my "pejskaři"! Nezáleží jen na tom jak se bude chovat 
pes, ale také, jak se zachová jeho pán. Bohužel pejskům je jedno kam svou potřebu vykonají, 
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ale je na nás majitelích našich čtyřnohých miláčků, abychom po nich uklidili. Vzít na vycházku pejska je celkem 
samozřejmé, ale co tak vzít do kapsy sáček, do kterého bychom exkrementy posbírali a vyhodili do nejbližší popelnice?!!! 
Je to v podstatě tak jednoduché, ale bohužel pro někoho naprosto nemyslitelné. 
Je proto na nás, abychom se vychovávali navzájem. Všichni se staráme o co 
nejpěknější vzhled našeho okolí, ale nejsme povinni uklízet psí exkrementy 
procházejících psů s páníčkem nebo dokonce psů volně pobíhajících.  

Nebudou-li majitelé psů respektovat tyto zásady, nezbývá jiná možnost, 
než si vzít na pomoc obecně závaznou vyhlášku číslo 1/03, která zavazuje 
majitele psů k zajištění veřejného pořádku. Pes nesmí znečišťovat veřejné 
prostranství, a pokud dojde ke znečištění, je majitel povinen NEPRODLENĚ 
způsobenou nečistotu odstranit! Pokud toto neučiní, lze toto provinění postihovat 
jako přestupek! /plné znění vyhlášky si můžete přečíst na obecních internetových 
stránkách/ 

Já osobně si myslím, že není důvod se hned ohánět vyhláškami a zákony, 
stačí, když budeme po našich čtyřnohých miláčcích prostě uklízet. Pokud Vás tohle zamyšlení nebude inspirovat, pak 
bude nutné vzít do ruky bič zákona. 

                             Martina Dulanská 
 Nápojové kartóny – Tetrapaky. 
 

Chtěli bychom se tímto omluvit občanům třídícím tetrapaky za pozdní uskutečnění svozu tetrapaků v 1.kvartále. 
Na vysvětlenou uvádíme.  
V naší obci jsme začali třídit tetrapaky a jejich svozy se konají vždy na začátku každého čtvrtletí. Občané jsou 
informování o termínu vyhlášením v obecním rozhlase. 

Svozy tetrapaků v rámci obce provádějí z důvodu finančních úspor pracovníci obecního úřadu a do areálu firmy 
M.Pedersen v Hlučíně jsou tetrapaky následně odváženy autem obecního úřadu každé druhé čtvrtletí.  Sebrané pytle 
s vytříděnými tetrapaky jsou vždy v jednom čtvrtletí uloženy do hospodářského dvora obecního úřadu. Po provedení 
svozu v obci v následujícím čtvrtletí jsou pytle uložené v hospodářském dvoře naloženy na auto také a odvezeny do 
Hlučína. Tím dochází k plnému využití objemu korby auta. 
Bohužel spousty sněhu v počátku letošního roku nedovolily provést sběr tetrapaků a také nedovolily dostat se k uloženým 
pytlům s tetrapaky v hospodářském dvoře. Proto se ještě jednou omlouváme a postupně se vrátíme k již zavedenému 
systému svozu tetrapaků vždy na začátku čtvrtletí. Další svoz se uskuteční vzhledem k výše uvedenému na přelomu 2. a 
3.čtvrtletí. 
 
Pro občany, kteří mají zájem třídit tetrapaky k jejich dalšímu využití a také z důvodu snížení množství ukládaného 
komunálního směsného odpadu (KSO) do popelnic a následně na skládku, uvádíme, že na obecním úřadě jsou k dispozici 
zdarma igelitové pytle červené barvy pro sběr tetrapaků.  

KŽP 
Obecní komunitní kompostárna - zám ěr.  
 

Hlavním cílem v oblasti odpadového 
hospodářství v naší obci je v co největší míře zajistit a 
umožnit třídění odpadu na jednotlivé využitelné složky  
a snížit tím množství komunálního směsného odpadu 
(KSO), který je odkládán do popelnic a následně 
odvážen k uložení na skládku. V naší obci již třídíme 
plasty, sklo, tetrapaky, papír a kovy.  

Proto, aby bylo možné účinněji třídit také 
biologické složky, byl na minulém jednání  
zastupitelstva obce předložen a schválen záměr 
vybudovat obecní komunitní kompostárnu. Každá 
vytříděná složka z KSO sníží finanční náklady na jeho 

likvidaci a tím snížení poplatku za odpady vybíraných 
od každého z nás. Vybudování komunitní kompostárny 
pomůže také odbourat nelegální formy nakládání se 
zbytky ze zeleně (jejich pálení a tvoření nelegálních 
skládek) a tím zlepšit čistotu a vzhled v obci a okolí.  

Komunitní kompostování je celý systém sběru a 
shromažďování rostlinných zbytků z údržby zeleně a 
zahrad na území obce, jejich úprava a následné 
zpracování na zelený kompost, tj. substrát vzniklý 
kompostováním rostlinných zbytků. Zbytky rostlin se 
tedy nestanou odpadem, ale zeleným kompostem. 

Rozdíl proti klasické kompostárně je jednak v 
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tom co lze kompostovat: posečená tráva, listí, 
bramborová nať, podrcené větve, kůra, piliny ze dřeva 
(ne z dřevotřísky apod. materiálů), zbytky rostlin, ovoce 
a zelenina i shnilé. Vzhledem k tomu, že výsledným 
produktem z komunitní kompostárny je zelený kompost 
využívaný zpět v obci, který není určen pro prodej 
odběratelům, není tudíž nezbytně nutné podrobné 
sledování průběhu kompostování.  Pokud by byla snaha 
kompostovat také biologické odpady (např. biologické 
zbytky z tržišť, ze zemědělské produkce, kaly ze septiků, 
atd.), tozn. provozovat klasickou kompostárnu musela 
by být prováděna hygienizace kompostu (sledování a 
dodržení požadované teploty, vlhkosti, a dalších 
parametrů v jednotlivých částech kompostu) a záměr 
kompost prodávat, musely by být dodrženy předpisy 
např. o hnojivech, tozn. provádět rozbory kompostu tak, 
aby byly známé jeho kvalitativní vlastnosti odpovídající 
normám, které musí být při prodeji uvedeny na 
produktu.   

Zavedením systému komunitního kompostování 
dojde k reálnému snížení  biodpadů ve směsném 
komunálním odpadu nikoliv jejich  separací, ale 
předcházením jejich vzniku, což je ekologičtější a 
hierarchicky lepší. Ve směrnici Evropského parlamentu 
a Rady č.98/2008 o odpadech je stanovena hierarchie 
způsobů s nakládáním s odpady a předcházení vzniku 
odpadů má přednost před jinými způsoby využití (např. 
recyklace, energetické využití, atd.) nebo dokonce jejich 
likvidace ukládáním na skládky. 

Toto nové opatření vyhoví rovněž ustanovením 
připravovaného „nového zákona o odpadech", kde 
bude mezi povinnostmi obcí odděleně sbírat (třídit) také 
bioodpad a tuto povinnost lze naplnit "podporou 
domácího a komunitního kompostování". Nový zákon o 
odpadech měl platit již od 1.1.2010, ale vzhledem 
k stávající politické situaci nebyl zatím schválen. Přesto 
musí být naše obec připravena plnit požadavky 
vyplývající z požadavků EU, které budou promítnuty do  
naší legislativy. 

Vzhledem k výrazné členitosti terénu a husté 
zástavbě v obci byla pro zřízení komunitní kompostárny 
navržena severozápadní část  pozemku parcely č.1226/2, 
která se nachází na okraji obce a to ve vzdálenosti cca 
300m od nejbližší zástavby RD, tj. v lokalitě dnes již 
rekultivované části skládky, přibližně v místě, kde jsou 
dnes sváženy zbytky z údržby zeleně a ze zahrad. Tento 
stávající způsob není do budoucna udržitelný. 

Ze stavebního hlediska bude komunitní 
kompostárna plocha o velikosti cca 12m x 75m, která 

bude srovnána do roviny se sklonem max. do 3º a 
následně zhutněná. Možné je její doplnění o prvky 
ochrany před vodami z okolních polí a ochrany spodních 
vod.   

Na tuto plochu budou sváženy z obce rostlinné 
zbytky, které budou dále zpracovávány. Svoz bude řešen 
nejrůznějšími způsoby. Předpokládáme zakoupení 
několika kontejnerů, které by byly zejména v jarních a 
podzimních měsících přistavovány na vytypovaná místa 
v obci tak, aby  bylo možné do nich zbytky ze zahrad 
odkládat. Nadále však bude také řešen občany  dovoz na 
vozících, v pytlích apod., z údržby obecní zeleně na 
vozech. 

Množství přivážených surovin bude evidováno 
jednoduchou evidencí. Svážené suroviny budou 
shromažďované a bezprostředně ukládané a 
zpracovávané do dvou kompostovacích hromad, každá o 
šířce cca 2m vedle sebe.  

Nejdříve bude provedeno rozmělnění některých 
surovin (větve apod.) a to buď přímo v místě jejich 
vzniku nebo po svozu na kompostárnu (před uložením 
do hromad),  tím dojde ke zrychlení kompostovacího 
procesu. Ukládáni surovin do komponovacích hromad 
probíhá průběžně pomoci čelního nakladače. Následně je 
prováděno pravidelné 1x za týden až 1x za měsíc 
překopávání hromad překopávačem nebo čelním 
nakládačem, při kterém dochází k homogenizaci 
zajišťující správný průběh kompostování. 

K posouzeni ukončení kompostovacího procesu 
se používá zejména orientační zkouška, tj. jsou 
hodnoceny znaky stabilizace "čerstvého kompostu", tj. 
hodnocení barvy, struktury, pachů, ustálení teploty 
odpovídající teplotě okolního vzduchu. Pro konečnou 
úpravu kompostu je nutné kompost prosít na sítě. 
Nadsítná složka je vracena opět do kompostovacího 
procesu, nežádoucí příměsi (plasty, sklo, kovy apod.) 
jsou odstraněny. Množství vyprodukovaného hotového 
kompostu je zaevidováno a kompost je odvážen k 
využití. Technické parametry, vybavení a další 
náležitosti kompostárny budou upřesněny projektem.  

Kompostováním se objem surovin významným 
způsobem redukuje až na čtvrtinu původního objemu. 
Použití hotového kompostu v obci je široké: při 
pěstováni zeleniny, stromů a keřů, zatravnění ploch, na 
zkvalitnění zahradní či výkopové zeminy nebo zeminy 
využívané k rekultivaci. 

Celé tajemství kompostování spočívá ve 
vytvoření ideálního prostředí pro bakterie, houby a další 
tvory odpovědné za proces rozkládání. Daří se jim ve 
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vlhkém, ale ne vodou nasáklém prostředí s dostatkem 
vzduchu: ideálně by všechno mělo být ovlhčené vodou, 
ale zároveň obsahovat vzduchové prostory. 

Před zahájením provozu musí obec ve své 
samostatné působnosti jako opatření předcházení vzniku 
odpadů stanovit obecně závaznou vyhláškou systém 
komunitního kompostování a způsob využití zeleného 
kompostu k údržbě veřejné zeleně na území obce.  

Pro zajištění finančního krytí stavby a vybavení 
komunitní kompostárny bude zpracována a podána 
žádost o dotaci z Operačního programu Životní 
prostředí, Prioritní osa a oblast 4.1 Zkvalitnění nakládání 
s odpady. Výzva k podávání žádosti bude vyhlášena 
v srpnu a září 2010, vyhodnocení žádosti bude známo na 
jaře r.2011. K úspěšnému řešení a získání dotace jsme 

navázali spolupráci s firmou ENVIprojekt s.r.o. ze Zlína, 
která má dlouhodobé zkušenosti s projekcí, řešením, 
zpracováním žádosti o dotace obdobných projektů 
v oblasti životního prostředí, zejména kompostáren, 
bioplynových stanic, atd.  

V současné době je záměrem vybudování 
komunitní kompostárny, která bude zpracovávat zbytky 
z údržby veřejné zeleně a ze zahrad. V budoucnu pokud 
to bude potřebné a výhodné je vždy možné zahájit na 
této kompostárně klasické kompostování i dalších 
složek, ale to za podmínek stanovených v zákonech, 
příslušných předpisech  a po získání požadovaných 
povolení nadřízených orgánů.    
     KŽP 

 

 
 

FARNOST PUSTÁ  POLOM

 
Jak jsme byli rádi, že se nám pokazilo auto 

 
Se třemi spolubratry kněžími z Hlučínska jsme 

se před několika dny vydali na pouť do Francie, kde 
jsme především chtěli navštívit Ars, místo kde působil 
Sv. Jan Maria Vianney, kněz, který se právě skrze svou 
pokornou a horlivou kněžskou službu stal svatým. Těšili 

jsme se, že uvidíme nová místa, krásné francouzské 
kamenné kostelíky a mnoho jiného. Samozřejmě jsme se 
na naší cestě, jak se na správné kněze sluší a patří, i 
modlili. Když už jsme byli na zpáteční cestě, po 
návštěvě starobylého města Cluny a jedné modlitební 
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ekumenické komunity Taize, jsme se chystali vyrazit 
domů. Nastavili jsme v navigaci nejrychlejší cestu a 
vyrazili jsme. Ale asi po 20 ujetých kilometrech se řidiči 
na palubní desce rozsvítila kontrolka dobíjení. Věděli 
jsme, že není něco v pořádku a tak jsme pro jistotu zajeli 
do nejbližšího autorizovaného servisu a auto nechali 
zkontrolovat. Všichni jsme doufali, že se jedná jen o 
chybu kontrolky, ale verdikt zněl, že odešel alternátor, 
tedy zařízení, které za jízdy dobíjí baterii. Pro moderní 
vozidlo je to důležitý díl, protože pokud není proud, 
všechny elektronické systémy se vypnou a auto nejede. 
Nešlo tedy pokračovat. A jelikož byl pátek odpoledne, 
mechanik nám řekl, že auto opraví nejdříve v úterý, 
pokud mu ovšem dodají nový díl. Bylo tedy rozhodnuto, 
i když bez nás, že se nám dovolená prodlouží. Moc 
nadšeni jsme nebyli, protože nás čekala neděle a 
z Francie shánět v pátek večer zástup na nedělní 
bohoslužby není zrovna příjemné. Také jsme museli 
odvolat spoustu schůzek a jednání a podobně. Ale 
nedalo se nic dělat. Po vydatném telefonování se vše 
podařilo, dokonce se nám povedlo sehnat i levné 
ubytování  právě v té komunitě bratří z Taize, kde jsou 
připraveni pro mnoho lidí, a tak čtyři nocležníky a 
strávníky byli schopni přijmout bez problémů. Ale pro 
nás to byl, po ubytování v Arsu, trochu šok. Tam jsme 
měli každý svůj pokoj s koupelnou, bohaté teplé jídlo a 
nyní nás čekaly domky s pryčnami, zapůjčené spacáky a 
strava velmi chudá (většinou vařená zelenina, či 
luštěniny, 2 ks bagety a voda). Najednou jsem si 

uvědomil, jak jsme závislí na mnoha věcech. Jak jsme si 
odvykli prostotě a chudobě. A pak jsme najednou měli 
spoustu času, nemohli nikam odjet a prostředí, kde se 
všichni snažili o velmi usebraný život v tichu. Večer po 
příjezdu sem jsem se z toho trochu vzpamatovával. Ale 
při večerní modlitbě, která zde probíhá v nádherném 
Chrámu smíření, v záplavě svící a nádherného 
mnohohlasého zpěvu písní, typických pro toto místo, 
jsem si uvědomil, jaký je to dar. Čtyři dny navíc v tomto 
nádherném prostředí, kde nemáte jinou starost než přijít 
včas na modlitbu a jídlo. Velmi rád jsem se do tohoto 
ticha ponořil a uvědomil si, jak mi v poslední době 
chybělo. Měl jsem najednou moře času o mnoha věcech 
přemýšlet, mnoho důležitých věcí jsem si také uvědomil 
a došlo mi, že mě opravdu má Pán Bůh rád.  
Takto podobně jsme to nakonec vnímali všichni čtyři. 
Jeden z nás, kněz ve věku 72 let se tak mezi mladé 
vpravil, že se přihlásil do služby vydávání jídla, i když 
neuměl žádný jazyk, kterým by se s ostatními 
dorozuměl. Stačil totiž jen úsměv a ochotné ruce 
pomoci. Nakonec nám všem bylo líto, když jsme z Taize 
museli odjet.  

Ale každopádně toto místo v jižní Francii 
doporučuji všem, kdo si v hektickém životě potřebujete 
odpočinout. A nemusíte být ani věřící. Přijímají všechny 
a ubytování je velmi levné. Budou po vás chtít jen 20 – 
30 Euro na dva dny (nocleh a celodenní strava) – podle 
možností   

Martin Šmíd
               

HASIČI        www.sdhpustapolom.mysteria.cz

 
Plán akcí po řádaných SDH Pustá Polom na rok 2010 
13.3. - Florbalový turnaj 4. ročník – Tělocvična ZŠ – 8.00 
29.5. - Kácení máje se smaženicí  – Areál SDH – 17.00 
6.6. - Soutěž mužů a žen MSP – Areál SDH – 14.00 
26.6. - Letní karneval – Areál SDH – 20.00 
18.7. – 30.7. – Letní tábor SDH – Táborová základna v Zálužné u Vítkova 
28.8. - Letní karneval  – Areál SDH – 20.00 
16.10. - Soutěž mužů a žen „Poslední výstřik“ – Areál SDH – 11.00 
26.12. - Volejbalový turnaj – Tělocvična ZŠ – 14.00 
 
Hasiči mají za sebou velice náro čný, ale úsp ěšný rok 2009 
 

Máme za sebou konec roku 2009 a to je důvod vrátit se na jeho začátek a bilancovat, co se ne-povedlo, co 
se mohlo udělat lépe, nebo jinak a plánovat rok následující. V tom loňském jsme oslavili 120 let od založení sboru v Pusté 
Polomi a to byl určitě pádný důvod k pořádné oslavě. Jistě si vzpomínáte na velkolepou akci v červnu na hřišti, tak jako 
na setkání hasičských zástav v měsíci květnu.  My hasiči jsme  letošní výročí založení hasičů v naší obci uzavřeli na 
výroční valné hromadě, která se konala v sobotu 28. listopadu. Přijel nás pozdravit ředitel Hasičského záchranného sboru 
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v Opavě plukovník ing. Břetislav Janošek, dále starosta Okresního sdružení dobrovolných hasičů p. mgr.Jan Dumbrovský 
a rovněž nesměli se svými zdravicemi chybět starosta obce, ředitel naší základní školy a zástupci okolních sborů. Byly 
přečteny zprávy jednotlivých úseků, zvolili jsme nový výbor, předalo se ocenění a uznání za dlouholetou práci, výchovu, 
zásluhy a zbyl i čas na vzpomínání. Loňský rok byl pro nás hasiče velice slavnostní a hodně náročný. Už od září roku 
2008 jsme připravovali vydání hasičské brožůry, ve které jsme chtěli podchytit celé 120-ti leté období působení hasičů od 
jeho založeni v r. 1889 až do současných dnů. Je to historické dílo,které může být ozdobou všech domácích knihoven. 
Povedla se nám organizace Svatoflorianského setkání hasičských praporů v kostele svatého Martina za účasti 36 delegací 
okresu Opava s přispěním pěkného počasí. Taková akce tady ještě nikdy nebyla a zase dlouho nebude. Trochu jsme si 
oddechli po ukončení celodenních oslav na velkém hřišti s takovým programem, při kterém si  každý užil podle svého 
gusta. 

Kromě těchto tří velkých organizačně náročných akcí se dařilo plnit spoustu dalších aktivit, které jsme si vytýčili 
na minulé valné hromadě. Naše soutěžní družstvo mužů pokračovalo v oslnivých výkonech na mnoha soutěžích. Všude 
už vědí, že Pustá Polom se nechodí jenom zúčastnit. Cvičíme děti a mládež. Na podzim začalo soutěžit i družstvo žen, 
které by mělo už v příštím roce dělat starosti ostatním soutěžícím. 

Do užívání jsme dostali novou hasičskou automobilní cisternu. Je to velice výkonná moderní technika, která 
dobře slouží tomu, kdo ji umí dokonale ovládat. Už nemusíme stále něco opravovat, zato se pořád školíme. Toto všechno 
neděláme jen pro své potěšení, ale pro všechny naše občany. Máme radost, když nás podpoříte svou účastí a zároveň se 
pobavíte. 

Těšíme se nadále na Vaši přízeň. Chceme i touto cestou poděkovat všem hasičům, dobrým lidem, našim 
spoluobčanům, kteří nám na naše aktivity i v této těžší době, pokud byli požádáni, neváhali a přispěli. Rovněž děkujeme 
za slova chvály a díků z Vašich úst, ať už za upořádanou akci v létě, ples, pochování basy, tábory pro děti, výsledky na 
soutěžích, či pomoc při potížích, které Vás postihly, a  slova potěší víc než pomluvy, závist a „házení klacků pod nohy“ a 
vlije nám novou krev do našil žil, do další práce, protože vidíme, že všechno to co děláme má cenu… 

A co se už událo v tomto roce? Začátkem ledna tradičně beznadějně vyprodaný Hasičský ples. Pro naší mládež 
jsme opět připravili oblíbený lyžařský zájezd na chatu Búřov do Valašské Bystřice, kterého se zúčastnili 33 lyžaři a 
v neposlední řadě 27. února  tradičně netradiční Pochování basy – letos opět ve velkém stylu a dovolím si tvrdit, že jsme 
rok od roku lepší ☺. Škoda jen že, v Pusté Polomi chybí kulturní dům, či sál odpovídající velikosti naší obce, protože 
kdybychom měli uspokojit všechny zájemce o vstupenky na tuto jedinečnou akci, museli bychom pořádat pochování basy 
minimálně 2x… 
Nejbližší akcí, kterou pořádáme bude 20.3. 4. ročník florbalového turnaje hasičů v místní tělocvičně za účasti 12-ti 
družstev, dokonce dvou z okresu Zlín… Přijďte povzbudit naše družstvo. Dále se chystá oslava MDŽ pro členky SDH a 
pak už netrpělivě budeme čekat až 
se opět rozběhne kolotoč soutěží 
v požárním sportu. 

Závěrem bychom chtěli za 
všechny dobrovolné hasiče touto 
cestou popřát všem našim 
spoluobčanům opožděně do 
nového roku hodně zdraví, štěstí, 
pohody a ať plameny šlehají jen 
pro teplo domova.   

 
Za SDH starosta Štalmach Zdeněk a 

člen výboru Skupina Tomáš 

Nová krev ... 
Začátkem měsíce března 

do hasičské zbrojnice zavítaly děti 
z naší mateřské školy a základní 
školy, aby si prohlédly hasičskou 
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zbrojnici včetně její ho vybavení. Součástí této návštěvy byla i besídka s některými našimi členy, kteří dětem promítli 
instruktážní DVD a zábavnou formou dětem vysvětlili, jak se chovat a jak reagovat v krizových situacích, se kterými se 
mohou i naši nejmenší setkat. Pak byly děti pozvány do garáže, kde jim byla předvedena technika, výstroj, výzbroj naší 
jednotky. Doufáme, že jsme naše nejmenší návštěvníky zaujali, a věříme, že i z jejich řad k nám přijdou další kamarádi do 
naší jednotky.  

 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA A MATE ŘSKÁ ŠKOLA PUSTÁ POLOM                  www.skolapustapolom.cz 

 

 
 
Zápis do první t řídy 

Letos v únoru přišlo k zápisu do 1. třídy 
téměř 40 dětí. Některé z nich musí ještě na 
nástup do první třídy chvíli počkat, ale i tak bylo 
přijato k základnímu vzdělávání 36 nových 
žáků. Od září 2010 budou tedy v ZŠ Pustá 
Polom otevřeny dvě třídy prvního ročníku. 
Současně bychom rádi rodiče budoucích 
prvňáků upozornili, že stejně jako v minulém 
roce se škola postará o nákup většiny učebních 
pomůcek nezbytných pro výuku v 1. třídě. 
Rodiče prvňáků budou včas o všem 
informováni. 

Vlastimil Hrádek 
  

Poděkování hasičům. 
Velký dík patří našim hasičům, kteří pro žáky 1. – 5. ročníku ZŠ a děti z MŠ připravili exkurzi, během které dětem ukázali, 

co to obnáší být hasičem. Jejich péče o děti i podání všech informací bylo skvělé. Ještě jednou, děkujeme. 
Vlastimil Hrádek 
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KULTURA 

 

KULTURNÍ KOMISE OBCE PUSTÁ POLOM Vás zve do NDMS Ji řího Myrona v Ostravě na muzikálové 
divadelní představení „HELLOU, DOLLY“, v pátek 30. 4. 2010 v 19.00 hodin. Odjezd autobusu z autobusového 
stanoviště (pustopolomský ÚAN) v 18.00 hod. Cena lístku i s dopravou autobusem činí 140,-Kč. Zájemci o 
představení se mohou přihlásit na OÚ u paní Jany Kotalové. Termín ukončení přijímání přihlášek je do konce 
března 2010 nebo do naplnění autobusu. 

 
Pobočka společnosti Ostravský informační servis, 
s.r.o., (dále jen OIS), v Ostravě Svinově naproti 
vlakovému nádraží poskytuje od roku 2004 informace a 
služby přijíždějícím turistům a návštěvníkům města 
Ostravy. Ze statistik vyplývá, že největší počet klientů 
infocentra pochází z přilehlých obcí.  

Obecný předpoklad, že infocentrum poskytuje 
informace pouze turistům, neplatí!!!  
Infocentrum nabízí paletu služeb, které využije každý. 
Samozřejmostí stále zůstávají informace o městě 
samotném, o dopravě a firmách, dále pak kopírovací 
služby, prodej suvenýrů a publikací o Ostravě. 
Návštěvník zde může zakoupit jízdenky MHD i denní 
tisk a on-line dobít kredit přes terminál Sazka, řidiči pak 
dálniční známky pro Českou republiku, Slovensko a 
Rakousko nebo směnit či nakoupit eura, polské zloté, 
libry, dolary, chorvatské kuny, maďarské forinty a 
švédské koruny. Kurz zde mají výhodný. 
Pojďte s námi za kulturou 
Devizou infocentra je informovanost o kulturních akcích 
pořádaných v Ostravě s možností zakoupení vstupenek. 

Nabídka je široká: dětská představení, hudební koncerty, 
festivaly, sportovní akce a taneční programy, nechybí 
ani vstupenky na představení hostujících pražských 
souborů. Novinkou je prodej vstupenek do Národního 
divadla Moravskoslezského, na jehož představení je 
možnost uplatnit slevu pro studenty, důchodce, ZTP 
nebo si zakoupit výhodné rodinné vstupné. Veškeré 
informace o pořádaných akcích jsou zveřejněny na 
stránkách www.ostravainfo.cz nebo je získáte na 
telefonu 597 310 174.  
V prodeji jsou také vstupenky na mimoostravské akce v 
sítích Ticket Art, Ticketpro, Ticketportal, T-stream a 
Sazka. Infocentrum naproti vlakovému nádraží Ostrava-
Svinov je otevřeno od pondělí do neděle vždy od 7 do 19 
hodin. A nebojte se přijet autem. Pro naše klienty je totiž 
vyhrazeno parkovací místo přímo před „íčkem“. Těšíme 
se na viděnou u nás …     
  ... kolektiv infocentra OIS-Svinov

 

SPORT 

 
Výsledky turnaje ve stolním tenise 2. 1. 2010 

1. místo Ladislav Žurek, Tísek, 2. místo Marek Brňák, Čavisov, 3. místo Dalibor Velký, Vřesina, 4. místo Josef 
Chalabala, Opava 

 
Vesnická olympiáda 
Jako každoročně Vesnickou olympiádu zahájila v sobotu 23.1.2009 soutěž v plavání.Pořadatelé z Krásného Pole odvedli 
výbornou práci a závod měl rychlý spád. Naši obec reprezentovali :Havrlant Petr, Vaculová Ivana a Juchelka 
Pavel.Tradičně nejlepší z našeho tria byl Petr Havrlant,který skončil celkově na pěkném 9. místě.Ale i naši ostatní borci 
zabojovali a získali pro naši obec důležité body do celkového hodnocení. Ivana Vaculová skončila 21. a Pavel Juchelka 
28.  Za to jim patří velký dík . Po plavání nám tedy patří průběžné 8.místo. 
Druhá soutěž Vesnické olympiády - soutěž tříčlenných družstev ve stolním tenise se konala u nás v Pusté Polomi. 
Pořadatelé napoprvé soutěž zvládli dobře a také naši hráči se neztratili.Nejlepší z našich byl Alexandr Virág, který skončil 
na 10.místě, Martin Schubert na 17. a Milan Juchelka na 20.místě.Celkově naši skončili na pěkném 6.místě . V celkovém 
hodnocení jsme se tak posunuli na 7.místo a našim stolním tenistům děkujeme. 
Další disciplínou vesnické olympiády bude badminton v Plesné,kde se naši hráči pokusí napravit loňský výpadek 
způsobený zraněním naší nejlepší hráčky.Přijeďte nás povzbudit.     Milan Onderka 
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Přátelé sjezdového lyžování!!! 
Dne 23.1.2010 se na lyžařském vleku "Za Sýkorou" uskutečnil 4. ročník závodů ve sjezdovém lyžování. Celkem se 
zúčastnilo rekordních 51 závodníků v různých věkových kategoriích, z různých koutů České republiky. Trať byla 
perfektně upravena naším velkým pomocníkem – skútrem „Vikym“. I když mrzlo, až praštělo, přišla spousta fanoušků, 
kteří se bavili skvělými výkony závodníků a zahřívali výborným lyžařským rumem s čajem i bez. 
Děkujeme všem závodníkům a fanouškům, doufáme, že i v příštím roce bude účast opět rekordní. 
                                                                                                                             Tomáš Vavrečka 

Výsledky závodů v jednotlivých kategoriích:  
 

      Kategorie 13 - 18 kluci        
1. Biel Adam   
2. Baran Robin   
3. Štalmach Adam 
  
Kategorie 13 - 18 holky 
1. Vavrečková Markéta 
2. Havrlantová Michaela 
3. Vavrečková Martina 
 
Kategorie  0 - 12 kluci  
1. Faller Jan   
2. Holuša Kryštof   
3. Raška Pavel  
4.   
Kategorie 0 - 12 holky 
1. Silonová Klára 
2. Juchelková Eliška 
3. Silonová Barbora 
 
 
Kategorie muži   
1. Faller Tomáš    
2. Balner Dalibor   
3. Pavelek Lukáš   
 

Kategorie ženy 
1. Juchelková Eva 
2. Holušová Jitka 
3. Vaňková Silvie 
 

Kategorie snowboard 
1. Frik Dušan 
2. Kašpárek Jiří 
3. Kupka Lukáš 

 
Marcialonga 2010 
(zážitky Jirky Čecha a Petra Lazeckého, členů lyžařského oddílu SC Pustá Polom) 
 

Po loňském zážitku na Vasově běhu ve Švédsku 
jsme si řekli, že by to chtělo podívat se ještě na nějaké 
jiné závody ze série Worldloppet a jako druhý v řadě nás 
napadl běh na 70 km klasickou technikou, slavný italský 
závod  Marcialonga. Shodli jsme se, že je to lepší než 
sedět doma a houpat nohama. No ne? 
Tento závod se jede každoročně poslední lednovou 
neděli, letos to vyšlo na 31. ledna a byl to 37. ročník. 
Trať vede údolími Val di Fassa a Val di Fiemme přímo 
přes městečka, která v těchto údolích leží, a protože pro 
místní obyvatele je Marcialonga opravdovým svátkem,  

je atmosféra opravdu bouřlivá a velmi srdečná. Taky 
organizace této akce je úžasná. V údolí, které je asi 
1000m nad mořem, není téměř žádný sníh, takže 
pořadatelé museli vyrobit, rozvézt po trase a upravit 
rolbami 150 tisíc m3 umělého sněhu. Kdybychom to 
neviděli na vlastní oči, tak si to snad ani nedovedeme 
představit! 

Ještě trocha statistiky: letos se závodu zúčastnilo 
více než 6500 běžkařů, z toho 2000 Italů, přes 2200 
Norů a 1200 Švédů!  

Z ČR bylo přihlášeno asi 140 závodníků. Je 



 
 

 14 

vidět, že  jsme přece jenom malý národ a do Itálie to 
máme dost daleko… Mezi jinými se na tento ročník pod 
dohledem odborníků poctivě připravovali dva borci, 
známý architekt a herec David Vávra a Petr Pravda, 
redaktor deníku MF Dnes. Protože jsme průběžně 
sledovali články, které o jejich přípravě vycházely, byli 
jsme zvědavi na jejich výsledky. Taky jsme se trochu 
těšili, že když budeme mít štěstí, tak je tam, třeba někde 
na startu, zahlédneme. Což se nám povedlo, skutečně 
jsme je před startem potkali, pozdravili a popřáli si 
hodně štěstí ve stopě! 

Počasí nám vyšlo, na perfektně připravenou trať 
napadlo přes noc asi 5 cm nové prašanu, takže jsme si to 
hezky užili a dosyta si zazávodili.Trasa je trochu dlouhá, 
ale poměrně nenáročná, a tak jako bonbónek nakonec 
mají pořadatelé vymyšlené doslova smrtící stoupání do 
cíle. Na poslední 2 km trasy, která se klikatí uličkami 
městečka Cavalese, připadá převýšení 200m. Takže kdo 
se nezpotil celých 68 km, stihne to ještě před cílem 
úplně stoprocentně. Při doběhu pak někteří borci 
vypadají jako při infarktu. No…, musím přiznat, že jsme 
nebyli výjimka. 

Ale stálo to za to. Doběhli jsme v časech 4:46 
(Jirka) a 5:19 (Petr) na 1370. a 2205. místě, pak jsme si 
dali skvělé italské těstoviny (které normálně nejím) a s 
kelímkem svařeného vína v ruce šli povzbuzovat 
spolubojovníky, kteří zvítězili nad trasou a sami nad 
sebou a jako nekonečná karavana jeden po druhém 
dojížděli do cíle. A tak jako pokaždé: byli jsme unavení 
a šťastní, že to máme za sebou a že jsme zase rozšířili 
naši sbírku zážitků, abychom měli v důchodu na co 
vzpomínat. 

Jirka Čech 

 
P.S.: To naše štěstí bylo ještě o kousek větší. 

Petra Pravdu a Davida Vávru jsme potkali na „pasta 
párty“ (tj. při boji s těstovinami), hezky jsme si 
popovídali a nezapomněli jsme se společně vyfotit. Pak 
jsme se téměř jako staří známí rozloučili, abychom se 
znovu po třech hodinách náhodou potkali v jedné malé 
restauraci. Tak jsme si dali pivo (jak jinak) a vytvořili 
česky mluvící oázu uprostřed všech Italů, Norů a Švédů 
a skvěle se bavili. Pak už jsme se loučili opravdu jako 
staří známí. Takže ty úsměvy na fotce jsou jako pozdrav 
pro všechny občany Pusté Polomi a posílají je (zleva): 
Petr Lazecký, Petr Pravda, Fero Fekete (kamarád ze 
Slovenska), Jirka Čech a David Vávra. 

P.P.S.: Děkujeme ještě jednou vám všem, kteří 
jste přišli na následnou besedu a promítání fotek z této 
naší akce, za morální podporu a příjemnou atmosféru, 
kterou jste vytvořili. 

 
Okolo Kozi čku 2010  
(ze zápisní čku lyža řského oddílu SC Pustá Polom) 

 
Po několika dlouhých letech jsme se opět 

dočkali sněhu, a tak jsme mohli navázat na tradici 
lyžařských běžeckých závodů „Okolo Kozičku“. Když 
jsme viděli, že to paní Zima myslí vážně a že už je sněhu 
všude „habakuk“, dlouho jsme nečekali a na sobotu 
16.ledna naplánovali naše malé a milé pustopolomské 
závody. Trasa byla tradiční, opět to byl všem dobře 
známý, pětikilometrový „závodní okruh“, který jely 
ženy jednou a muži si ho projeli dvakrát. Letos poprvé 
jsme však mohli trasu upravit strojově, tedy skútrem. 
Díky skútru a několika obětavcům, kteří strávili mnoho 
hodin prořezáváním a odtahováním polámaných větví, 

spadlých stromů a keřů, byla trasa průjezdná, stopa 
rovná, pevná, …no, nemusíme se zbytečně chlubit, ale ta 
stopa byla fakt dokonalá. A bylo to poznat jak na 
výkonech všech závodníků, tak i na jejich spokojenosti. 
I těch zlomených holí bylo letos méně… 

Počasí vyšlo úplně ukázkově, celý den lehce 
mrzlo (-2°C) a přitom nesvítilo sluníčko, což jsme mohli 
ocenit zejména v úseku stoupání na Úhory, kde to na 
teplejším sněhu nepříjemně „střílí“ (pro nezasvěcené: 
lyže při odrazu podkluzují dozadu). Příjemné překvapení 
bylo, že se na startu sešlo celkem 51 závodníků všech 
kategorií. Z toho je vidět, že globální krize se sportu v 
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Pusté Polomi vyhýbá obloukem! Takže musíme náš 
tradiční pustopolomský závod trochu přehodnotit (viz 
úvod článku): je pořád moc milý, ale už ne tak malý, 
jaký býval.  

Naši domácí borci bojovali srdnatě, někteří 
dokonce vyhráli své kategorie (Marta Lazecká, Petr 
Lazecký a Jirka Čech), ale co naplat, na absolutní 
prvenství to nestačilo. To si v mužské kategorii odvezl 
do Klimkovic Jan Friedel, který 10km trasu zvládl v 
traťovém rekordu 40:22 a v ženské kategorii zvítězila 
teprve 17letá Lucie Materová z Dobroslavic, která  trať 
5km pokořila výborným časem 27:33.  

Speciální ocenění za odvahu a 
bojovný výkon si zaslouží Bára a Klára 
Silonovy, které jako jediné z Pusté Polomi 
soutěžily v kategorii žákyň a žáků a jely s 
ukázkovým nasazením. 

Atmosféra celého dne byla skvělá a 
zůstala i po ukončení závodu a vyhlášení 
vítězů, na oblíbené „afterparty“, tedy u 
neformálního vyhodnocení vlastních i cizích 
výkonů nad půllitrem piva či sklenkou čaje s 
vůní rumu. 

Takže ještě jednou na závěr velký 
dík všem pořadatelům, jmenovitě Petrovi 
Lazeckému za přípravu tratě a všem těm, 
kteří se obětovali a nezávodili, i když by 
rádi; tedy zejména paní Ireně Čechové, 

Václavu Býmovi, Lukášovi Madrymu, Mirkovi 
Daňkovi, Jarce Juchelkové, Jirkovi Kupkovi, Aleši 
Havrlantovi a Martinu Demelovi. Speciální poděkování 
patří rovněž fotografům, Davidu Juchelkovi a Václavu 
Čechovi, za fotodokumentaci. 

 
Za celý realizační tým a jménem nadšených 

běžkařů     Jirka Čech 
 
Fotografie a výsledky najdete na: www.pustapolom.cz

Poohlédnutí za zimou 

 
Se spokojeným úsměvem můžeme konstatovat, že jsme 
konečně zase měli zimu se vším, co k ní patří, hlavně se 
sněhem. A ten úsměv se tak trochu mění ve škodolibý 
úšklebek, když si vzpomenu, jak někteří „odborníci na 
počasí“ už na začátku podzimu předpovídali, že nebude 
žádný sníh, nebude mrznout, že prakticky ani žádná 
zima nebude. My, kteří se na sníh těšíme, kteří se těšíme 
na to, jak si zaběháme, zajezdíme na sjezdovce nebo si 
třeba jen tak zablbneme ve sněhu, postavíme s dětmi 
sněhuláka, bunkr nebo se budeme koulovat, tak my jsme 
této bahenní předpovědi stejně nevěřili. 
A udělali jsme dobře, že jsme si nenechali pokazit 
náladu a dobře si připravili lyže a oblečení, abychom se 
pak dlouho nezdržovali a mohli vyrazit na sníh. 
A zima nám letos opravdu přála, na vleku se lyžovalo 
s nadšením jako v Alpách, stopy byly projeté, všude 
běžkařů jako papírových růží o pouti, … Zkrátka jsem 
za těch několik bílých týdnů potkal spoustu lidí, kteří si 
to doslova užívali a radovali se, že máme zase počasí, 
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jak má být. Za tyto všechny lidičky bych rád něco řekl 
nahlas: Chci poděkovat vám všem, kdo jste strávili 
spoustu svého času tím, že jste stáli služby u vleku, 
opravovali lano a kotvy, vařili čaj a prodávali lístky 
nebo se skútrem upravovali stopy.  

Ale děkuji taky vám všem, kteří jste se s radostí 
svezli na lyžích nebo na běžkách a všechny tyto 
obětavce odměnili úsměvem nebo pochvalným slovem. 

Taky se mi zdá, a chci tomu věřit, že čím dál víc 
lidí chápe, že když šlapou v běžeckých stopách nebo tam 
pouštějí své čtyřnohé miláčky, že tím tyto stopy 
znehodnocují, ničí dílo někoho jiného, a kazí tak radost 
spoustě lidí. Vám, kteří jste to už pochopili a při svých 

pěších vycházkách se stopám vyhýbáte, patří taky můj 
dík. 
A nad všemi ostatními, kteří na to ještě nepřišli, jen 
krčím rameny. Jen si přeji, aby více přemýšleli a vážili si 
výsledků práce, a to nejen své vlastní práce. Aby 
přemýšleli o svých pocitech, které by měli, kdyby jim 
někdo kazil jejich vlastní dílo. Přeji jim, aby to nemuseli 
nejprve zažít na vlastní kůži, aby k poznání dospěli 
vlastní myslí. Buďte prosím ohleduplní, můžete začít už 
příští zimu, jestli bude zase tak krásně bílá jako ta 
letošní. 

Jirka Čech 

 

INZERCE 

 

Prodáme stavební pozemek v Pusté Polomi o rozloze 1400m2, velmi pěkný. Volejte 775 360 681, 776 111 547 

 
 
 
 
 
 

Pokud máte zájem o zveřejnění příspěvku ve zpravodaji, kontaktujte níže uvedenou redakční radu. Vaše příspěvky  prosím dodávejte nejlépe 
v elektronické podobě. Má-li kdokoli z občanů Pusté Polomi zájem na spolupráci při tvorbě ZPRAVODAJE, je vítán. Máte-li připomínky, náměty, 
rady a doporučení – velmi rádi si je vyslechneme. 
Redakční rada: 
Mgr. Vlastimil Hrádek  hradek.v@seznam.cz  RNDr. Ji ří Čech  jiri.cech@arcelormittal.com  Irena Čechová  cechova.irena@seznam.cz  
Jitka Havrlantová  havrlantovajitka@seznam.cz  Václav Hrbá č udrzba@pustapolom.cz  
 
Pokud se zpravodaj nedostane k Vám dom ů, můžete si jej vyzvednout na OÚ v Pusté Polomi. 
Uzávěrka dalšího čísla bude 15. 6. 2010 


